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Protokół nr XXXII/21 

z obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard  

z dnia 19 listopada 2021 r. w trybie zdalnym 

 

AD 1. OTWARCIE OBRAD XXXII SESJI RADY GMINY STARGARD 

Obrady XXXII Sesji Rady Gminy Stargard prowadził Przewodniczący Rady Gminy 

Stargard Sebastian Janiak, który w dniu 19 listopada 2021 roku o godz. 10.02 dokonał 

otwarcia obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard i poinformował, że XXXII Sesja Rady 

Gminy Stargard odbywa się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

(zdalny tryb obradowania). 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Stargard Sebastian Janiak wyjaśnił, że podstawą 

prawną zdalnego trybu obradowania jest art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. 

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych, a następnie poinformował Radnych o kwestiach organizacyjnych w trakcie 

obrad sesji, tj. m.in. o sposobie głosowania, sprawdzeniu obecności oraz chęci zabrania głosu. 

 

AD 2. STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał listę obecności, Radni po kolei 

zgłaszając się, potwierdzali swoją obecność. Po odczytaniu listy obecności, Przewodniczący 

Rady Gminy Stargard Sebastian Janiak stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych było 14 

radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad, nieobecny Radny 

Remigiusz Zakrzewski.  

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak przywitał wszystkich uczestników obrad 

sesji, Radnych, Wójta Gminy Stargard Jerzego Makowskiego, Zastępcę Wójta Gminy Dorotę 

Mazur, Skarbnik Gminy Bernadetę Kubicką, Sekretarz Gminy Jadwigę Michalską, Radcę 

Prawnego Krzysztofa Judka, Przewodniczącego Rady Wojewódzkiej NSZZ RI „Solidarność”, 

mieszkańca gminy i rolnika Pana Edwarda Kosmala oraz przedstawiciela Dolnośląskiego 

Biura Projektowania Urbanistycznego z Wrocławia Pana Pawła Niemca, a także wszystkich, 

którzy oglądają transmisję obrad Sesji. 

 

AD 3. ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak wyjaśnił, że Radni przed Sesją, w terminie 

określonym w §23 Statutu Gminy Stargard, otrzymali porządek obrad XXXII Sesji Rady 

Gminy Stargard wraz z projektami uchwał i wszystkimi materiałami na sesję. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał porządek obrad XXXII 

Sesji Rady Gminy Stargard, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu Nr XXXI/21 z obrad Sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się 

w dniu 22 października 2021 r. 

5. Interpelacje radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Stargard. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części obrębu Strachocin, gmina Stargard.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy gminy 

Stargard z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2022 r.”    

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania i pozbawiania 

stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień przyznawanych za osiągnięte wyniki 

w dziedzinie kultury fizycznej i sportu. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XIV/128/12 Rady Gminy Stargard 

Szczeciński z dnia 3 lutego 2012 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej, który uczestniczył w działaniu 

ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną 

lub gminę. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie kierunków działania wójta co do współpracy z Powiatem 

Stargardzkim w zakresie przebudowy drogi powiatowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stargard. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zasad 

zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Gminy Stargard.  

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2021 r. 

16. Analiza realizacji budżetu gminy za III kwartały 2021 roku– Opinia Komisji Rewizyjnej. 

17. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Stargard w roku szkolnym 

2020/2021. 

18. Informacja nt. działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

19. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

20. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

21. Wolne wnioski i zapytania. 

22. Ustalenie terminu następnej sesji. 

23. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poinformował, że w dniu 17 listopada 2021 

r. wpłynęły dwa wnioski do porządku obrad, a następnie powiedział, że pierwszy wniosek, 

to wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku obrad XXXII Sesji Rady Gminy 

Stargard punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości Witkowo Drugie na lata 2021-2028”. 

Kopia wniosku Wójta Gminy do zmiany porządku obrad wraz z kopią projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Witkowo Drugie na lata 2021-2028”, 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak otworzył dyskusję na temat 

przedmiotowego wniosku i zapytał, czy są pytania i uwagi? 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał 

pod głosowanie wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku obrad XXXII Sesji 

Rady Gminy Stargard punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu 

Odnowy Miejscowości Witkowo Drugie na lata 2021-2028”. 
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Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad wnioskiem Wójta Gminy o wprowadzenie 

do porządku obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard punktu dotyczącego podjęcia uchwały 

w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Witkowo Drugie na lata 2021-2028” 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących 

się” przyjęła wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku obrad XXXII Sesji Rady 

Gminy Stargard punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu 

Odnowy Miejscowości Witkowo Drugie na lata 2021-2028”. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak powiedział o wniosku 

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej o wprowadzenie do porządku obrad XXXII Sesji Rady 

Gminy Stargard punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie powołania w skład 

osobowy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

Kopia wniosku Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej o wprowadzenie do porządku obrad 

XXXII Sesji Rady Gminy Stargard punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

powołania w skład osobowy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, stanowi załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak otworzył dyskusję na temat 

przedmiotowego wniosku i zapytał, czy są pytania i uwagi? 

Radna Monika Nikołajew wyjaśniła, że powołanie osoby do składu Komisji Rewizyjnej, 

podyktowane jest tym, że dużym problemem jest to, że Komisja składa się z czterech osób 

a nie zawsze wszyscy są obecni. Zdaniem Przewodniczącej Komisji jest to najważniejsza 

Komisja, a nie ma na tyle osób, żeby można pracować. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał 

pod głosowanie wniosek Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej o wprowadzenie do porządku 

obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

powołania w skład osobowy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad wnioskiem Przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej o wprowadzenie do porządku obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard punktu 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie powołania w skład osobowy Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się” przyjęła wniosek Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej o wprowadzenie do porządku 

obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

powołania w skład osobowy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Sebastian Janiak zapytał, czy są wnioski 

do porządku obrad? 

Wobec braku innych wniosków do zmiany porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

Sebastian Janiak poddał pod głosowanie porządek obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard 

po zmianie. Porządek obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard po zmianie, przedstawiał się 

następująco: 
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1. Otwarcie obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu Nr XXXI/21 z obrad Sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się 

w dniu 22 października 2021 r. 

5. Interpelacje radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Stargard. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części obrębu Strachocin, gmina Stargard.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy gminy 

Stargard z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2022 r.”    

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania i pozbawiania 

stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień przyznawanych za osiągnięte wyniki 

w dziedzinie kultury fizycznej i sportu. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XIV/128/12 Rady Gminy Stargard 

Szczeciński z dnia 3 lutego 2012 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej, który uczestniczył w działaniu 

ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną 

lub gminę. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie kierunków działania wójta co do współpracy z Powiatem 

Stargardzkim w zakresie przebudowy drogi powiatowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stargard. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zasad 

zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Gminy Stargard.  

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2021 r. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Witkowo 

Drugie na lata 2021-2028”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania w skład osobowy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy. 

18. Analiza realizacji budżetu gminy za III kwartały 2021 roku– Opinia Komisji Rewizyjnej. 

19. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Stargard w roku szkolnym 

2020/2021. 

20. Informacja nt. działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

21. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

22. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

23. Wolne wnioski i zapytania. 

24. Ustalenie terminu następnej sesji. 

25. Zamknięcie obrad sesji. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad zatwierdzeniem porządku obrad, stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”, 
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zatwierdziła porządek obrad XXXII Sesji Rady Gminy Stargard i według tego porządku 

obrad obradowała podczas XXXII Sesji Rady Gminy Stargard. 

AD 4. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XXXI/21 Z OBRAD SESJI RADY GMINY 

STARGARD, KTÓRA ODBYŁA SIĘ W DNIU 22 PAŹDZIERNIKA 2021 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak powiedział, że proponuje głosowanie 

protokołu Nr XXXI/21 z obrad Sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się w dniu 22 

października 2021r. bez odczytywania. W związku z powyższym Przewodniczący Rady 

Gminy Sebastian Janiak poddał pod głosowanie Protokół Nr XXXI/21 bez odczytywania. 

 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad przyjęciem protokołu Nr XXXI/21 z obrad 

XXXI/21 Sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się w dniu 22 października 2021 r., 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania,14głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosie „wstrzymujących się”, 

przyjęła protokół z obrad XXXI Sesji Rady Gminy z dnia 22 października 2021 r. 

 

AD 5. INTERPELACJE RADNYCH 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zapytał Radnych, czy ktoś zgłasza 

interpelacje? Interpelacji nie zgłoszono. 

AD 6. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA STATUTU GMINY 

STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Stargard, a następnie poinformował, że ww. 

uchwała była opiniowana na posiedzeniach przez wszystkie stałe komisje. Wobec 

powyższego Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poprosił Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie stanowisk i opinii poszczególnych Komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, 5 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno–Porządkowej i Oświaty oraz Komisji Rewizyjnej 

Monika Nikołajew poinformowała, że Komisja Socjalno–Porządkowa i Oświaty 

jednogłośnie przyjęła projekt uchwały oraz że Komisja Rewizyjna w obecności dwóch 

Radnych, 2 głosami „za” przyjęła projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda poinformował, 

że komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod dyskusję 

ww. projekt uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zamknął 

dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
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Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 12 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”, 

podjęła uchwałę Nr XXXII/282/21 z dnia 19 listopada 2021 r. w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminy Stargard, która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

AD 7. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA MIEJSCOWEGO PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO CZĘŚCI OBRĘBU STRACHOCIN, 

GMINA STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

obrębu Strachocin, gmina Stargard, a następnie poprosił Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józefa Tracza o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 5 głosami „za”, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Następnie Przewodniczący Komisji podziękował 

przedstawicielowi Dolnośląskiego Biura Projektowania Urbanistycznego z Wrocławia, 

który w dyskusji na Komisji tłumaczył i cierpliwie odpowiadał na zadawane pytania. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod dyskusję 

ww. projekt uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zamknął 

dyskusję i poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”, 

podjęła uchwałę Nr XXXII/283/21 z dnia 19 listopada 2021 r. w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębu Strachocin, gmina 

Stargard, która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

AD 8. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIEUCHWALENIA „ROCZNEGO PROGRAMU 

WSPÓŁPRACY GMINY STARGARD Z ORGANIZACJAMI POZARZĄDOWYMI 

ORAZ PODMIOTAMI PROWADZĄCYMI DZIAŁALNOŚĆ POŻYTKU PUBLICZNEGO 

NA 2022 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy gminy Stargard 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2022 r.”, a następnie poprosił Przewodniczącą Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty Monikę Nikołajew o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

poinformowała, że Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie przyjęła projekt 

uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod dyskusję 

ww. projekt uchwały. 

https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
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Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zamknął 

dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”, 

podjęła uchwałę Nr XXXII/284/21 z dnia 19 listopada 2021 r. w sprawie uchwalenia 

„Rocznego programu współpracy gminy Stargard z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 r.”, która stanowi 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

AD 9. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE OKREŚLENIA ZASAD I TRYBU 

PRZYZNAWANIA I POZBAWIANIA STYPENDIÓW SPORTOWYCH, NAGRÓD 

I WYRÓŻNIEŃ PRZYZNAWANYCH ZA OSIĄGNIĘTE WYNIKI W DZIEDZINIE 

KULTURY FIZYCZNEJ I SPORTU 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów 

sportowych, nagród i wyróżnień przyznawanych za osiągnięte wyniki w dziedzinie kultury 

fizycznej i sportu, a następnie powiedział, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu oraz przez Komisję Socjalno-Porządkową 

i Oświaty. Wobec tego poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu Józefa Tracza o przedstawienie opinii Komisji, a następnie 

Przewodniczącą Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monikę Nikołajew 

o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że w trakcie analizy przedłożonego projektu uchwały padł wniosek Radnego 

Mateusza Jarosza o zwiększenie maksymalnej wysokości nagrody pieniężnej, o której mowa 

w paragrafie 5 ustęp 2 do kwoty 10 000 zł brutto, gdzie wcześniej była kwota 5000 zł. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że ten wniosek spotkał się z aprobatą całej Komisji, 

ponadto dodał, że Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu w głosowaniu 

7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z wnioskiem. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

poinformowała, że Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty wystąpiła całą Komisją 

z wnioskiem o zwiększenie kwoty nagrody pieniężnej od 1000 do 10 000 zł, to jest w § 5 

i uchwała wraz z wnioskiem jednogłośnie została przyjęta. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak w związku z tym, iż Wniosek 

Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu oraz wniosek Komisji Socjalno-

Porządkowej i Oświaty do projektu uchwały są tożsamej treści, zaproponował 

aby przegłosować je łącznie i wobec braku sprzeciwu poddał pod dyskusję Wnioski Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu oraz Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

w sprawie zwiększenia maksymalnej wysokości nagrody pieniężnej, o której mowa 

w paragrafie 5 ustęp 2 do kwoty 10 000 zł brutto. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zamknął 

dyskusję i poddał Wnioski Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu oraz Komisji 

http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
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Socjalno-Porządkowej i Oświaty w sprawie zwiększenia maksymalnej wysokości nagrody 

pieniężnej, o której mowa w paragrafie 5 ustęp 2 do kwoty 10 000 zł brutto pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad wnioskami stanowi załącznik nr 14 

do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”, 

przyjęła wnioski Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu oraz Komisji Socjalno-

Porządkowej i Oświaty w sprawie zwiększenia maksymalnej wysokości nagrody pieniężnej, 

o której mowa w paragrafie 5 ustęp 2 do kwoty 10 000 zł brutto. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod głosowanie projekt 

uchwały wraz z przyjętymi wnioskami. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”, 

podjęła uchwałę Nr XXXII/285/21 z dnia 19 listopada 2021 r. w sprawie określenia zasad 

i trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień 

przyznawanych za osiągnięte wyniki w dziedzinie kultury fizycznej i sportu, która stanowi 

załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

AD10. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR XIV/128/12 RADY 

GMINY STARGARD SZCZECIŃSKI Z DNIA 3 LUTEGO 2012 R. W SPARWIE 

USTALENIA WYSOKOŚCI EKWIWALENTU PIENIĘŻNEGO DLA CZŁONKA 

OCHOTNICZEJ STRAŻY POŻARNEJ, KTÓRY UCZESTNICZYŁ W DZIAŁANIU 

REATOWNICZYM LUB SZKOLENIU POŻARNICZYM ORGANIZOWANYM 

PRZEZ PAŃSTWOWĄ STRAŻ POŻARNĄ LUB GMINĘ 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XIV/128/12 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 3 

lutego 2012 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 

Ochotniczej Straży Pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę, a następnie 

poinformował, że projekt opiniowały dwie Komisje, w związku z tym w pierwszej kolejności 

poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józefa 

Tracza, a następnie Przewodniczącą Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monikę 

Nikołajew o opinie Komisji do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Monika Nikołajew 

poinformowała, że Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty jednogłośnie 5 głosami „za”, 

przegłosowała projekt uchwały, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak przypomniał, że strażacy zrzeszeni w OSP 

na terenie gminy Stargard nie mogą brać udziału i są wyłączeni z głosowania, a następnie 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
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Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 11 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”, 3 

osoby niegłosujące, podjęła uchwałę Nr XXXII/286/21 z dnia 19 listopada 2021 r. 

zmieniającą Uchwałę Nr XIV/128/12 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 3 lutego 2012 

r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży 

Pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym 

organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę, która stanowi załącznik nr 18 

do niniejszego protokołu. Radni będący równocześnie członkami Ochotniczej Straży 

Pożarnej, stosownie do art. 25 a ustawy o samorządzie gminnym wyłączyli się z głosowania 

AD 11. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE KIERUNKÓW DZIAŁANIA WÓJTA 

CO DO WSPÓŁPRACY Z POWIATEM STARGARDZKIM W ZAKRESIE 

PRZEBUDOWY DROGI POWIATOWEJ 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały w sprawie kierunków działania wójta co do współpracy z Powiatem Stargardzkim w 

zakresie przebudowy drogi powiatowej, a następnie poprosił Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józefa Tracza o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały, w głosowaniu 4 głosów „za”, 1 „przeciw” przy 2 

głosach „wstrzymujących się”.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod dyskusję 

ww. projekt uchwały. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że skierowała do Wójta pismo w związku 

ze współpracą Gminy z Powiatem Stargardzkim, ponieważ jest mowa już o kolejnej 

przebudowie drogi powiatowej, w której Gmina ma dokładać swoje środki finansowe 

w wysokości nie więcej niż 375 000 zł. Kontynuując Radna powiedziała, że parę minut temu 

dostała z Gminy Stargard odpowiedź na zapytania dotyczące, w ilu i w jakich inwestycjach 

gminnych uczestniczył Powiat Stargardzki od początku kadencji Radnej, czyli od 2018 roku 

do teraz oraz na jakich zasadach odbywała się współpraca Gminy Stargard z Powiatem 

Stargardzkim od początku kadencji do teraz, ponadto w jakiej wysokości pozyskano środki 

finansowe z Powiatu Stargardzkiego, na inwestycje gminne z dokładnym wyszczególnieniem 

kwot oraz przeznaczenia od 2018 roku do teraz. Radna powiedziała, że powyższe zapytanie 

jest ze względu na to, że głosując nad tą uchwałą, chciałaby głosować zgodnie z własnym 

sumieniem. Następnie Radna odczytała fragment odpowiedzi z Gminy na zapytanie, 

a mianowicie, iż w dniu 23 października 2020 roku zawarto umowę notarialną stanowiącą 

umowę darowizny na rzecz gminy Stargard pomieszczeń lokali użytkowych nr 2a i 2b 

o łącznej powierzchni 364,60 m² znajdujących się w budynku przy ulicy Bydgoskiej 63 

w Stargardzie, gdzie wyżej wymienione lokale użytkowe przeznaczone będą na potrzeby 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, łączna wartość przekazanej nieruchomości 

przez Powiat Stargardzki wynosi 557 467 zł. Radna odnosząc się do odczytanego fragmentu 

odpowiedzi, powiedziała, że napisane jest, iż Powiat Stargardzki również uczestniczy 

w inwestycjach prowadzonych przez gminę Stargard i powiedziała, że nie w inwestycjach, 

ponieważ ciężko to nazwać w ocenie Radnej inwestycją, gdyż zdaniem Radnej budynek 

przy ulicy Bydgoskiej jest w bardzo złym stanie, co wynika z wypowiedzi Radnych 

http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
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na komisjach i sesjach, którzy byli w nim na wizji lokalnej i trzeba dołożyć bardzo dużo 

środków finansowych, aby ten budynek funkcjonował. Radna dodała, że dowiedziała się, 

że mowa jest nie o budynku, jak zostało napisane, tylko o parterze, a remont wyceniony 

jest na ponad 2 000 000 zł. Ponadto Radna powiedziała, że pismo dla Radnej kilka minut 

przed sesją, to jest kpina z Radnej i z wyborców. 

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 11 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”, 

podjęła uchwałę Nr XXXII/287/21 z dnia 19 listopada 2021 r. w sprawie kierunków działania 

wójta co do współpracy z Powiatem Stargardzkim w zakresie przebudowy drogi powiatowej, 

która stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

AD 12. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA WYNAGRODZENIA WÓJTA 

GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stargard, a następnie poprosił 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józefa Tracza 

o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że w trakcie dyskusji padł wniosek Radnego Krzysztofa Kowalczyka 

w sprawie obniżenia wynagrodzenia zasadniczego Wójta Gminy Stargard do kwoty 7 600,00 

zł, dodatek funkcyjny podnieść do kwoty 3 150,00 zł, dodatek specjalny podnieść do kwoty 

3 225,00 zł, który został przyjęty przez Komisję w głosowaniu 3 głosy za, 2 głosy 

„wstrzymujące się”, 1 głos „przeciw”. Następnie dodał, że w związku z powyższym projekt 

uchwały opiniowany był wraz z wnioskiem i został pozytywnie zaopiniowany w głosowaniu 

3 głosy „za”, 2 głosy „przeciw” i 2 „wstrzymujące się”. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod dyskusję Wniosek 

Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego w sprawie obniżenia wynagrodzenia zasadniczego 

Wójta Gminy Stargard do kwoty 7 600,00 zł, dodatek funkcyjny podnieść do kwoty 3 150,00 

zł, dodatek specjalny podnieść do kwoty 3 225,00 zł. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie Wniosek Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego 

w sprawie obniżenia wynagrodzenia zasadniczego Wójta Gminy Stargard do kwoty 7 600,00 

zł, dodatek funkcyjny podnieść do kwoty 3 150,00 zł, dodatek specjalny podnieść do kwoty 

3 225,00 zł. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad przedmiotowym wnioskiem stanowi załącznik 

nr 21 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 3 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się” 

nie przyjęła wniosku Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego w sprawie obniżenia 

http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
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wynagrodzenia zasadniczego Wójta Gminy Stargard do kwoty 7 600,00 zł, dodatek funkcyjny 

podnieść do kwoty 3 150,00 zł, dodatek specjalny podnieść do kwoty 3 225,00 zł. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod dyskusję projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stargard. 

Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, że jest zdumiony wynikiem głosowania i rozumie, 

iż wszyscy radni chcą podnieść pensję Wójta do kwoty prawie maksymalnej, które 

przysługuje z projektu ustawy Rady Ministrów dla wszystkich wójtów, burmistrzów 

i prezydentów. Kontynuując powiedział, że nie wie, czym Wójt zasłużył sobie na to, patrząc 

na prezydenta np. miasta Krakowa lub innego większego miasta i zapytał czy chociaż 

przez chwilę, ktoś się zastanowił nad tym, gdzie są potrzeby mieszkańców. Ponadto Radny 

powiedział, że dalej jest przeciw tej podwyżce. Radny dodał, że wie, iż Wójtowi trzeba 

zwiększyć wynagrodzenie, ale jego zdaniem, to w dzisiejszym wydaniu do kwoty prawie 

maksymalnej, tj. 95% wartości tej kwoty, to jest w ocenie Radnego kpina. 

Radny Paweł Żmuda w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Kowalczyka, 

powiedział, że chciał zauważyć, iż tabela zaszeregowania jest inna dla większych 

miejscowości. Radny wyjaśnił, że gmina Stargard znajduje się w przedziale od 0 do 15 000 

mieszkańców i z takiej tabeli Wójtowi przysługuje wynagrodzenie, a większe miasta mają 

inną. Radny powiedział, że jesteśmy największą gminą w województwie, a Wójt będzie miał 

wynagrodzenie z tej samej tabeli zaszeregowania, co wójt mniejszej gminy. Radny dodał, 

że chociażby z tego względu uważa, że Wójt, dostając te 95%, o które wnioskuje, to jest 

niewspółmierna skala problemu i wielkości gmin, porównując do gmin mniejszych. 

Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, że jest zdumiony tym, co Radny mówi, ponieważ 

chyba nie do końca przejrzał projekt uchwały Rady Ministrów. Kontynuując powiedział, 

że chciałby nadmienić, iż prezydent miasta na prawach powiatu powyżej 300 000 

mieszkańców ma maksymalny poziom wynagrodzenia brutto, gdzie jest to kwota 10 770zł, 

natomiast wójt, burmistrz w gminie do 15 000 mieszkańców ma kwotę 10 250 zł, to jest 

maksymalny poziom wynagrodzenia, więc różnicy jest 500 zł. 

Radny Grzegorz Stępień powiedział, że chciałby nadmienić fakt, iż wokół naszej gminy 

Stargard są gminy sąsiednie, które są mniejsze i tutaj dojdzie do takiej sytuacji, jeżeli nie 

zostanie przegłosowana ta uchwała, że wójt, który zarządza mniejszą gminą będzie zarabiać 

więcej niż nasz wójt. Ponadto Radny powiedział, że to jest ustawa typowo rządowa 

zaakceptowana przez większość sejmową, która pozytywnie przeszła też przez Senat i trafiła 

na arenę samorządową, w związku z tym Radny dodał, aby nie bawić się w wyższy stan 

decyzji odnośnie wynagrodzenia dla naszych samorządowców. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że jest przeciw, widząc, w jaki sposób Wójt traktuje, 

chociażby miejscowość, w której jest radną, czyli Grzędzice. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak udzielił głosu uczestniczącemu w sesji 

panu Edwardowi Kosmalowi. 

Pan Edward Kosmal powiedział, że jako wieloletni Radny i Przewodniczący, jak również 

jako rolnik chciałby uzmysłowić pewną rzecz, a mianowicie iż przez wiele lat były starania 

przez Gminę o różne dotacje i niestety takich dotacji nie udało się uzyskać i przez ostatnie 

lata również, choć te pieniądze były. Kontynuując powiedział, że w związku z tym będąc jako 

przewodniczący zespołu konsultacyjnego Wojewody z ramienia Solidarności rolników, gdzie 

na sercu leży mu dobro gminy, po nieudanym przetargu na szkołę w Strachocinie, zwrócił się 

do Wojewody, o przyjazd do miejscowości Strachocin, gdzie w obecności Wójta i Pani 

Dyrektor, była dyskusja, w jaki sposób pomóc Gminie w uzyskaniu tych środków. Następnie 

odniósł się do przetargu na szkołę. Kontynuując powiedział, że Gmina dostała około 10 500 

000 zł na inną inwestycję, ale stojąc przed perspektywą pozyskania innych środków z innych 

rozdań, powiedział, że na pewno będą starania, żeby pozyskać te środki już bezpośrednio 
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na budowę szkoły. Następnie w nawiązaniu do rozporządzenia o zasadzie wynagrodzenia 

wójtów i radnych powiedział, że nie będzie się odnosił do tego, bo to jest wszystko zgodnie 

z prawem, jednak dodał, że uważa, iż podejmowanie takiej decyzji o podwyżce w tym 

momencie i w maksymalnej wysokości jest niemoralne i nieetyczne, i czasami trzeba zrobić 

krok w tył albo zatrzymać się, żeby coś dalej uzyskać. Ponadto dodał, że chciałby zapytać 

Panią Skarbnik, jeżeli jest taka możliwość, ile te podwyżki będą kosztowały budżet? 

Następnie powiedział, że wszystko jest zgodne z prawem i Rada podejmie decyzję, 

a on wyraził swoją opinię, ponadto dodał, że nie mówi tylko we własnym imieniu, 

ale jest po konsultacjach z mieszkańcami wsi i mieszkańcom będzie trudno wyjaśnić, 

że to jest zgodne z prawem i dodał, że Radni podjęli uchwałę o podniesieniu ceny za śmieci. 

Kontynuując powiedział, że to też uderzy po kieszeni i odbiór tego nie jest dobry, i tym się 

chciał podzielić. Następnie odnośnie pensji Wójta, powiedział, że faktycznie należy 

wyrównać, bo gmina jest bardzo duża, ale uważa, że podniesienie do maksymalnego poziomu 

jest trochę niewłaściwe i jest tym zniesmaczony. Podsumowując powiedział, że Radni 

podejmą decyzję, natomiast nie wie, jaki to będzie miało wpływ na dalsze losy różnych 

dotacji.  Ponadto dodał, że ze swojej strony zrobi wszystko, jeżeli będą takie możliwości, 

żeby pomóc w tej trudnej sytuacji.  

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak powiedział, że też chciał odnieść się do tej 

kwestii i kontynuując odniósł się do powyższej wypowiedzi. Przewodniczący wyjaśnił, 

między innymi, że projekt ustawy pozytywnie przyjęła większość ugrupowań. 

Przewodniczący powiedział, że ustawodawca wskazał możliwości, czyli kwotę minimalnego 

wynagrodzenia na poziomie 80%, natomiast propozycja Wójta Gminy jest taka, aby podnieść 

wynagrodzenie z minimalnego o 15%, więc w opinii Przewodniczącego 5% jest jeszcze 

do maksymalnej stawki ustalonej przez Sejm. Następnie powiedział, że na początku kadencji, 

na pierwszym posiedzeniu Rady Gminy był za tym, aby obniżyć Wójtowi Gminy Stargard, 

wynagrodzenie o 500 zł i nie spotkało się to z przychylnością Rady. Przewodniczący 

wyjaśnił, iż argumentował to wtedy tym, że jeżeli Wójt będzie się sprawdzał na arenie 

samorządowej, jako wójt, aby wrócić, do wynagrodzenia pierwotnego, które zostało 

zaproponowane w tamtej uchwale, co nie spotkało się z aprobatą radnych. Przewodniczący 

powiedział, że jeżeli chodzi o dzisiejszą uchwałę, gdyby wójt zaproponował sobie 

maksymalną stawkę, to głosowałby zdecydowanie przeciw, ponieważ jest jeszcze sporo 

do zrobienia, natomiast przy podwyżce o 15% jest jak najbardziej za, ponieważ widać, 

że urząd działa sprawnie, dokonywane są inwestycje na terenie naszej gminy. Ponadto dodał, 

że Radni pozytywnie oceniają działalność Wójta, udzielając mu absolutorium, jak również 

wotum zaufania. Przewodniczący powiedział, że wobec powyższego i z uwagi, iż gmina 

jest największa w powiecie stargardzkim, wydaje mu się, że zasadnym jest podjęcie uchwały 

o podwyżce o 15% od minimalnego przewidzianego ustawą. 

Radny Krzysztof Kowalczyk zwracając się do Przewodniczącego Rady, powiedział, aby nie 

wprowadzał mieszkańców w błąd, mówiąc, że Wójt sobie podniósł pensję o 15%. Radny 

powiedział, że jeżeli Przewodniczący, będzie to liczył od kwoty minimalnej to tak, ale dodał, 

że należy powiedzieć mieszkańcom, że poprzednio pensja wójta to 10 180 zł, a według 

projektu uchwały, o którym teraz mowa, pensja Wójta ma być do kwoty 18 496 zł. Radny 

zapytał,  gdzie jest te 15% i dodał, żeby Przewodniczący nie wprowadzał ludzi w błąd. 

Kontynuując odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego, że prosił o zmniejszenie pensji 

Wójta o 500 zł, gdzie Radny był wówczas przeciw. Następnie Radny wyraził swoją opinię 

i powiedział, że podniesienie pensji o 9000 zł, gdzie każdy mówi o jakiejś przyzwoitości, 

wyhamowaniu i moralności, a w tym przypadku zdaniem Radnego tego nie ma.  

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak powiedział, że proponuje Radnemu 

Krzysztofowi Kowalczykowi, aby zażalenia i uwagi odnośnie wysokości podwyżki kierował 

do ustawodawcy, ponieważ Rada jest organem uchwałodawczym. Następnie wyjaśnił, 
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że podwyżka jest o 15% od minimalnego przewidzianego w ustawie. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak wobec wyczerpania głosów w dyskusji 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 7 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 5 głosów „wstrzymujących się”, 

podjęła uchwałę Nr XXXII/288/21 z dnia 19 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Stargard, która stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 

protokołu. 

AD 13. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA ZASAD PRZYZNAWANIA 

I WYSOKOŚCI DIET ORAZ ZASAD ZWROTU KOSZTÓW PODRÓŻY SŁUŻBOWYCH 

PRZYSŁUGUJĄCYCH RADNYM GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zasad zwrotu kosztów 

podróży służbowych przysługujących radnym Gminy Stargard, a następnie poprosił 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józefa Tracza 

o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu negatywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały, w głosowaniu 2 głosy „za”, 4 głosy „przeciw” 

i 1 głos „wstrzymujący się”. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod dyskusję 

ww. projekt uchwały. 

Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, że podnosił to już na Komisji i zapytał czy Radni 

mają sobie podnieść diety, w sytuacji, gdzie na poprzedniej sesji Radni, ludziom podnieśli 

podatki, a teraz mają sobie podnieść pensje. Następnie powiedział, czy nie można zostawić 

tak jak było, ponieważ w uzasadnieniu jest napisane, że związku ze zmianą art. 25 ust. 6 

ustawy z dnia 8 marca o samorządzie gminnym istnieje możliwość zwiększenia diet 

przysługujący radnym, więc zdaniem Radnego, nie jest napisane, że trzeba zwiększać diety, 

a po drugie w ocenie Radnego w ustawie jest też mowa, o tym, że dieta ma nie przekroczyć 

2,4 krotności kwoty bazowej, gdzie maksymalny poziom diety, którą może pobierać radny, 

to jest kwota 4294 zł. Podsumowując Radny powiedział, że można dostosować to do projektu 

uchwały, który jest do tej pory i wcale nie trzeba podnosić diet. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 8 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”, 

podjęła uchwałę Nr XXXII/289/21 z dnia 19 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia zasad 

http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
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przyznawania i wysokości diet oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowych 

przysługujących radnym Gminy Stargard, która stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 

protokołu. 

AD 14. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ W SPRAWIE POBORU 

PODATKÓW W DRODZE INKASA, WYZNACZENIA INKASENTÓW I WYSOKOŚCI 

WYNAGRODZENIA ZA INKASO 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, a następnie poprosił Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józefa Tracza o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod dyskusję 

ww. projekt uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zamknął 

dyskusję i poinformował, że nie będzie wyczytywał tych Radnych, którzy nie mogą głosować 

w swojej sprawie, a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 10 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”, 

4 osoby niegłosujące, podjęła uchwałę Nr XXXII/290/21 z dnia 19 listopada 2021 r. 

zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 

i wysokości wynagrodzenia za inkaso, która stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 

protokołu. Stosownie do art. 25 a Ustawy o samorządzie gminnym w głosowaniu udziału 

nie wzięli radni będący sołtysami. 

AD 15. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU GMINY NA 2021 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2021 r., a następnie poprosił Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józefa Tracza o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Józef Tracz 

poinformował, że Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały, w głosowaniu 5 głosów „za”, przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod dyskusję 

ww. projekt uchwały. 

https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
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Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zamknął 

dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 12 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”, 

podjęła uchwałę Nr XXXII/291/21 z dnia 19 listopada 2021 r. w sprawie zmian budżetu 

gminy na 2021 r., która stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 

AD 16. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA „PLANU ODNOWY 

MIEJSCOWOŚCI WITKOWO DRUGIE NA LATA 2021-2028” 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak odczytał tytuł powyższego projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Witkowo Drugie na lata 

2021-2028”, a następnie poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie do projektu uchwały. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że uchwała pojawiła się teraz i jest to jeden 

z elementów i dokumentów niezbędnych, które są potrzebne do wystąpienia 

o współfinansowanie inwestycji z środków zewnętrznych. Podsumowując Wójt powiedział, 

że prosi o przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Witkowo Drugie, który jest potrzebny 

do realizacji inwestycji z pomocą środków zewnętrznych. 

O godzinie 11.12 Pan Edward Kosmal opuścił obrady sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod dyskusję 

ww. projekt uchwały. 

Radny Józef Tracz powiedział, że cieszy się, iż powstaje kolejny plan. Ponadto dodał, 

że plany odnowy zaczęły się od miejscowości Ulikowo, gdzie była żarliwa dyskusja 

i podejrzliwość, co do uchwalenia tych planów. Kontynuując wyjaśnił, że te plany nie wiążą 

Gminy, ale umożliwiają pozyskiwanie środków zewnętrznych. Radny powiedział, że cieszy 

fakt, iż w planie ujęte zostały środki zewnętrzne na inwestycję, o które Gmina będzie 

zabiegać na budowę świetlicy w Witkowie Drugim, ponadto powiedział, że ma nadzieję, 

iż Gmina będzie zabiegała o proporcje w  wysokości, które są wskazane. Następnie Radny 

dodał, że jedynie boi się o koszty, które mogą się zwiększyć patrząc na sytuację wzrostu cen 

usług i towarów materiałów budowlanych, które mogą zaburzyć proporcję 63% 

dofinansowania inwestycji. 

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 14 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”, 

podjęła uchwałę Nr XXXII/292/21 z dnia 19 listopada 2021 r. w sprawie zatwierdzenia 

„Planu Odnowy Miejscowości Witkowo Drugie na lata 2021-2028”, która stanowi załącznik 

nr 31 do niniejszego protokołu. 

http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
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AD 17. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE POWOŁANIA W SKŁAD OSOBOWY 

KOMISJI REWIZYJNEJ RADY GMINY 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak powiedział, że Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej dokonała już wprowadzenia do projektu uchwały, wobec tego poprosił 

o zgłaszanie się chętnych Radnych do powołania w skład osobowy Komisji Rewizyjnej 

albo o wskazanie przez innego Radnego. 

Radna Monika Nikołajew powiedziała, że tak, jak mówiła wcześniej, iż potrzebna jest osoba 

do Komisji, a następnie zaproponowała kandydaturę Radnej Aleksandry Kotschendoff 

do powołania w skład Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zwracając się do Radnej Aleksandry 

Kotschendoff zapytał, czy wyraża zgodę?  

Radna Aleksandra Kotschendoff odpowiedziała, że wyraża zgodę. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zapytał, czy są jeszcze jakieś inne 

kandydatury, wobec braku innych kandydatur odczytał projekt uchwały w sprawie powołania 

w skład osobowy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy wraz z imieniem i nazwiskiem Radnej 

Aleksandry Kotschendoff. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poddał pod głosowanie 

ww. projekt uchwały. 

Wykaz z wynikiem imiennego głosowania nad projektem powyższej uchwały stanowi 

załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych uczestniczących w obradach sesji podczas 

głosowania, 13 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”, 

podjęła uchwałę Nr XXXII/293/21 z dnia 19 listopada 2021 r. w sprawie powołania w skład 

osobowy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, która stanowi załącznik nr 33 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak o godzinie 11.19 zarządził przerwę 

w obradach sesji. Natomiast po przerwie, która trwała do godziny 11.45 Przewodniczący 

Rady Gminy wznowił obrady sesji i sprawdził obecność, po przerwie w trakcie sprawdzania 

obecności, nieobecny był Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mateusz Jarosz, który dołączył 

do obrad Sesji o godz. 11.49. 

 

AD 18. ANALIZA REALIZACJI BUDŻETU GMINY ZA III KWARTAŁY 2021 ROKU 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poprosił Przewodniczącą Komisji 

Rewizyjnej Monikę Nikołajew o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej odnośnie 

informacji Analiza realizacji budżetu gminy za III kwartały 2021 roku. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Monika Nikołajew poinformowała, że Komisja 

Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 17 listopada 2021 r. zapoznała się z informacją dotyczącą 

realizacji planu dochodów oraz planu wydatków budżetu gminy Stargard za okres 

od początku roku do dnia 30 września 2021 r. Komisja, wyrażając swoją opinię pozytywnie 

przyjęła powyższą informację. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zapytał, czy są uwagi i pytania 

do powyższej Analizy? 

http://bip.gmina.stargard.pl/pliki/stargard/File/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVII/Komisje/PROTOK%C3%93%C5%81%20XVIII/G%C5%82osowanie%20nr%2011.pdf
https://prawomiejscowe.pl/GminaStargard/document/636812/Uchwa%C5%82a-XVIII_174_20
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Wobec braku głosów w dyskusji i braku uwag Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak 

stwierdził, że Rada Gminy przyjęła powyższą Analizę do wiadomości. 

 

AD 19. INFORMACJA O STANIE REALIZACJI ZADAŃ OŚWIATOWYCH GMINY 

STARGARD W ROKU SZKOLNYM 2020/2021 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zapytał, czy są uwagi i pytania 

do powyższej Informacji? 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Stargard w roku szkolnym 

2020/2021, stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 

Wobec braku głosów w dyskusji i braku uwag Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak 

stwierdził, że Rada Gminy przyjęła powyższą Informację do wiadomości. 

AD 20. INFORMACJA NT. DZIAŁALNOŚCI WÓJTA W OKRESIE 

MIĘDZYSESYJNYM 

Wójt Gminy Jerzy Makowski przedstawił informację nt. działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. Ponadto Wójt poinformował, w jakich spotkaniach uczestniczył w ostatnim 

czasie, m.in. powiedział, że Pani Skarbnik i Zastępca Wójta uczestniczyły w spotkaniach, 

w ramach Polskiego Ładu. Następnie Wójt powiedział, że trwa kontrola NIK. Kontynuując 

powiedział, że odbyły się wybory Sołtysa w miejscowości Małkocin, gdzie na Sołtysa została 

wybrana przez mieszkańców Pani Marta Hawrylak, ponadto Wójt powiedział, że odbyły się 

wybory władz Oddziału Gminnego OSP i byłego Wiceprzewodniczącego zastąpił Pan Daniel 

Lesner. Następnie Wójt dodał, że odbyło się Walne Zgromadzenie SSOM, spotkanie 

z Prezydentem Stargardu Panem Rafałem Zającem dotyczące współpracy, otwarcie 

Stanowiska Kierowania w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Stargardzie, spotkanie z Dyrektorami Szkół na temat budżetów. Ponadto Wójt powiedział, 

że 11 listopada brał udział w obchodach Święta Niepodległości. Wójt powiedział również 

o zebraniu wiejskim w sołectwie Warchlino oraz o zebraniu Gmin w ramach WIR. 

Podsumowując Wójt powiedział, że okres międzysesyjny, to była praca nad budżetem, 

który został zawieziony do RIO. 

Informacja Wójta nt. działalności w okresie międzysesyjnym wraz z informacją dotyczącą 

wydanych zarządzeń Wójta Gminy od 11.10.2021, stanowi załącznik nr 35 do niniejszego 

protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zapytał, czy są uwagi i pytania 

do powyższej Informacji? 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że zabrakło jej informacji odnośnie Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Grzędzicach. Kontynuując Radna powiedziała, że szkoda, iż Wójt 

nie wspomniał, że miał spotkanie 8 listopada z Radną, z Prezesem OSP, z Komendantem 

Powiatowym Straży Pożarnej w Stargardzie, na temat sytuacji kryzysowej Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Grzędzicach. Następnie Radna powiedziała, że na spotkaniu dowiedzieli się sporo 

informacji. Ponadto dodała, że Wójt na pytania Radnej, które zadawała podczas spotkania 

odpowiadał, że wypowiedział się na sesjach. Kontynuując Radna powiedziała, że Wójt 

na pytanie czy zamierza złożyć wniosek do "Polskiego ładu" na modernizację remizy straży 

pożarnej w Grzędzicach i o zakup nowego wozu dla strażaków, stwierdził, że są inne 

inwestycje, bardziej potrzebniejsze, chociaż wie, w jakiej sytuacji kryzysowej jest Ochotnicza 

Straż Pożarna w Grzędzicach. Radna zwracając się do Wójta powiedziała, że jeżeli coś się 

zmieniło i Wójt przemyślał decyzję, i będzie składał wniosek w ramach "Polskiego ładu", 

to żeby teraz powiedział. Ponadto dodała, że to uradowałoby serca strażaków, mieszkańców 

i Radnej. Następnie Radna powiedziała, że 15 listopada razem ze strażakami odwiedzili 

Wójta, podejmując odpowiednie kroki, by przekonać Wójta do pomocy, ponieważ  niedługo 
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minie pół roku, a sytuacja jest w tym samym miejscu, jak od momentu, kiedy wóz strażacki 

został odholowany do remizy, która według ekspertyzy jest do rozbiórki. Radna wyjaśniła, 

że będąc w posiadaniu pisma z Komendy Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej 

w Szczecinie i wiedząc, że do 24 listopada są zbierane wnioski na przyszły rok na zakup 

nowych wozów strażackich dla OSP, zgłosili się do Wójta o wsparcie w tej kwestii, wiedząc, 

że Wójt obiecał zaplanować do projektu budżetu na przyszły rok na jednostkę OSP Grzędzice 

200 000 zł. Radna dodała, że kwota 200 000 zł wkładu własnego Gminy jest potrzebna, aby 

Komendant Powiatowy mógł przedłożyć wniosek i wpisać OSP Grzędzice w tabele o zakup 

nowego wozu i żeby Komendant Wojewódzki mógł rozpatrzyć tę propozycję. Radna 

powiedziała, że znając potrzeby i wiedząc o sytuacji kryzysowej, wystąpili z wnioskiem 

do Wójta. Następnie Radna zapytała, czy Wójt złożył wniosek do Komendanta Powiatowego 

uwzględniając OSP Grzędzice o zakup nowego wozu dla tej jednostki, gdyż do 24 listopada 

Komendant Powiatowy może złożyć swoje wnioski, gdzie w ocenie Radnej na pewno będzie 

brał pod opinię wniosek Wójta.  

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak powiedział, że jest to punkt Informacji 

na temat działalności Wójta Gminy Stargard i zwracając się do Wójta zapytał, czy odniesie 

się do tych pytań? 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że ma przygotowany komplet dokumentów, 

jeżeli chodzi o OSP w Grzędzicach. Wójt powiedział o spotkaniach z Państwowym 

Powiatowym Komendantem Straży Pożarnej w Stargardzie, jak również z Prezesem OSP 

Grzędzice oraz Radną Agnieszką Bieniek. Wójt zaznaczył, że chciał poruszyć tę kwestię 

w sprawach różnych. Kontynuując Wójt powiedział, że wpłynęło do niego dużo dokumentów, 

zarówno od Pani Radnej, jak i od Komendanta, i również zostały dostarczone dokumenty, 

które bezpośrednio trafiały do jednostek OSP. Ponadto Wójt powiedział, że ostatnia 

informacja, która wpłynęła, to informacja Zastępcy Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej, który wystosował pismo 16 listopada, w którym zwrócił się w sprawie 

przedstawienia propozycji jednostek OSP ubiegających się o dofinansowanie w 2022 roku 

odnośnie zakupu samochodów ratowniczo-gaśniczych z środków budżetu państwa 

o informację, czy dana gmina będzie ubiegać o zakup i dofinansowanie nowych samochodów 

gaśniczych w 2022 roku. Wójt powiedział, że odpowiedź do Pana Komendanta jest, iż Gmina 

będzie ubiegać się o takie auta. Wójt dodał, że Radna Agnieszka Bieniek na ostatnim 

spotkaniu z Prezesem OSP Grzędzice i ze strażakami, przyniosła dokument skierowany 

przez Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinie do jednostek 

OSP, zanim to pismo trafiło do Wójta z poczty. Podsumowując Wójt powiedział, że na pewno 

Gmina będzie się ubiegać o taki zakup.  

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że nie będzie tego tematu poruszała w sprawach 

różnych, gdyż jest to temat dotyczący działań Wójta w okresie międzysesyjnym. Następnie 

zwracając się do Wójta powiedziała, że przyszła ze strażakami OSP Grzędzice do Wójta 

z dokumentem wyprzedzając nawet ruchy innych. Radna powiedziała, że cieszy się, że Wójt 

będzie składał wnioski o zapotrzebowanie na nowe wozy dla gminy. Radna dodała, że Wójt 

jest decydentem w związku z tym chciałaby, żeby Wójt wskazał OSP Grzędzice, 

gdyż w ocenie Radnej Wójt doskonale wie, w jakiej sytuacji kryzysowej jest OSP Grzędzice. 

Kontynuując Radna powiedziała, że ma pismo Wójta z dnia 27 sierpnia, dotyczące 

zabezpieczenia kwoty 200 000 zł na wkład własny, niezbędny do rozpoczęcia procedur 

pozyskiwania środków zewnętrznych na zakup nowego pojazdu bojowego dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Grzędzicach, w którym Wójt informuje, że taka propozycja zostanie 

przedłożona do budżetu na 2022 rok. Radna powiedziała, że w związku z tym ma nadzieje, 

że Wójt wskaże tę jednostkę w swojej opinii i we wniosku do Komendanta Powiatowego, 

a ten biorąc pod uwagę opinię Wójta przedłoży ją Komendantowi Wojewódzkiemu, ponieważ 

zdaniem Radnej, to Wójt jest decydentem. Radna powiedziała, że Wójt może zaczerpnąć 
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z rezerwy kryzysowej na przyszły rok, ponadto dodała, że Wójt gwarantuje niby 200 000 zł, 

a w ocenie Radnej ciężko jej uzyskać informacje od Wójta, że nic nie stoi na przeszkodzie, 

ponieważ wie, jaka jest sytuacja OSP Grzędzice, oraz że Wójt będzie starał się pomóc 

i nie odżegnuje się pomocy strażakom oraz że napisze wniosek na tę jednostkę, bo wie, że są 

wyłączeni z akcji, a należą do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, 

więc jak najbardziej powinni być uwzględnieni. Radna powiedziała, że ma wrażenie jakby 

te Grzędzice bolały Wójta, że niby chce pomóc i że wskaże wozy, które są potrzebne. 

W związku z tym Radna zapytała,  gdzie trafią wozy strażackie? Radna powiedziała, że Wójt 

jest decydentem i  musi wskazać dokładnie konkretną jednostkę, do której trafi wóz. Radna 

dodała, że pamięta, jak w ubiegłym roku Wójt poparł wniosek OSP Sowno o nowy wóz 

strażacki dla tej jednostki i Wójt przedłożył uchwałę na sesji, gdzie wkład własny to było 

180 000 zł, a Radni poparli tę uchwałę. Radna powiedziała, że  w tym wypadku czuje opór 

i problem. Ponadto dodała, że strażacy i mieszkańcy martwią się o swoje bezpieczeństwo. 

Podsumowując Radna powiedziała, że ma nadzieję, że Wójt widząc, w jakiej sytuacji 

jest OSP Grzędzice, wskaże OSP Grzędzice w swoim wniosku.  

 

O godz. 12.09 Radny Grzegorz Stępień opuścił obrady sesji. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak 

stwierdził, że Rada Gminy przyjęła powyższą Informację do wiadomości. 

 

AD 19. INFORMACJA NT. DZIAŁALNOŚCI PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY 

W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zabierając głos powiedział, że wspólnie 

z Wójtem uczestniczył w wyborach Sołtysa w miejscowości Małkocin. Następnie powiedział 

o pismach, które wpłynęły do Biura Rady, gdzie dodał, że jedno z istotnych pism 

to wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej, które jest dostępne do wglądu 

w Biurze Rady, a następnie odczytał w całości pkt 1 wystąpienia pokontrolnego, odnośnie 

tego iż do dnia 30 września 2018 roku, Wójtowi nie udzielono urlopu wypoczynkowego 

za rok 2017 w wymiarze 20 dni czym naruszono art. 168 w związku z art. 152, paragraf 1, 

z ustawy kodeks pracy, ponadto przed upływem 2018 roku, Wójtowi nie udzielono urlopu 

wypoczynkowego należnego do wykorzystania, za 2018 rok w wymiarze 24 dni, co było 

niezgodne z art. 152, paragraf 1, art. 61 w związku z artykułem 73 § 2 wyżej wymienionej 

ustawy, za wskazane nieprawidłowości odpowiedzialność ponosi Zastępca Wójta, ponadto 

z tytułu niewykorzystania wyżej wymienionego urlopu wypłacono ekwiwalent. 

Przewodniczący powiedział, że w związku z powyższym chciałby zwrócić w tej kwestii 

szczególną uwagę Wójtowi, a przede wszystkim Zastępcy Wójta, aby wzięli to pod uwagę, 

żeby wyeliminować tę nieprawidłowość w przyszłości.  

AD 20. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak poinformował, że na poprzedniej sesji 

nie złożono interpelacji. 

AD 21. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak otworzył dyskusję w powyższym punkcie 

porządku obrad. 

Radna Agnieszka Bieniek wracając do tematu Ochotniczej Straży Pożarnej w Grzędzicach, 

powiedziała, że Wójt jest decydentem i to Wójt zadecyduje o tym czy straży pożarnej 
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przekaże pozyskany wóz używany czy nowy wóz i czy się będzie starał o nowy wóz. Radna 

powiedziała, że Wójt zna stanowisko Radnej i strażaków, gdzie zarówno Radna oraz strażacy 

przedstawiali mnóstwo propozycji, żeby Wójt starał się o nowy wóz, gdyż jest to wóz 

na gwarancji i bezawaryjny, widząc, że OSP Grzędzice ma popsuty czterdziestoletni pojazd. 

Radna dodała, że Wójt może rozmawiać z Prezesem OSP Grzędzice, który zna potrzeby tej 

jednostki i wie z czym się boryka, a jaką podejmie z Wójtem decyzję, taka będzie. Radna 

powiedziała, że ze swojej strony przedstawiła szereg możliwości popartych dokumentami, 

służyła i służy dalej pomocą merytoryczną również z innymi Komendantami. Kontynuując 

Radna wyraziła swoją opinię i powiedziała, że miałaby już pięć wozów strażackich 

dla gminy, a na razie stoją dwa wozy w Grzędzicach. Radna powiedziała, że dalej nie wie, 

jaki Wójt ma plan odnośnie dwóch wozów, które stoją i ponoszą dodatkowe koszty. 

Podsumowując Radna powiedziała, że poprze, to, co zadecyduje Prezes OSP Grzędzice, 

ponieważ zdaniem Radnej on wie najlepiej, co jest tej jednostce potrzebne. 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak powiedział, że chciałby zabrać głos 

w kwestii straży pożarnej i wyjaśnił, że ma przed sobą uchwałę budżetową z dnia 18 grudnia 

2020 roku, gdzie jest to budżet na 2021 rok i w związku z tym, że na kilku sesjach 

i komisjach wybrzmiewają kwoty odnośnie rezerwy tzw. kryzysowej, rezerwy ogólnej, 

przywołał § 5 budżetu, gdzie jest zapisane, że tworzy się rezerwę ogólną w kwocie 80 000 zł 

i rezerwę celową z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego 

w kwocie 225 000 zł.  

Radna Agnieszka Bieniek odnośnie rezerwy kryzysowej, powiedziała, że Pani Skarbnik 

podała kwotę 200 000 zł. Randa powiedziała, że Wójt gdyby tylko chciał, miał prawie pół 

roku i mógł wystąpić o tę rezerwę kryzysową, a następnie wystąpić z wnioskiem 

do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Radna wyrażając swoją opinię dodała, 

że Wójt mógłby działać, a stoimy w miejscu, co jest zdaniem Radnej najbardziej przykre, 

że mijają miesiące, a w tym temacie w ogóle nie ma efektów działań. Następnie Radna 

odniosła się do umundurowania strażaków z jednostki OSP Grzędzice i wyraziła swoją opinię 

w tym temacie. Radna powiedziała między innymi, że strażacy czekali półtora roku na stroje 

specjalistyczne. Podsumowując Radna powiedziała, że ma nadzieję, że w związku z tym, 

iż jednostka jest w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym, to wszyscy staną 

na wysokości zadania i pomogą tej jednostce w celu nabycia nowego wozu strażackiego.  

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak powiedział, że chciałby zabrać głos 

w gwoli komentarza, ponieważ cały czas ma wrażenie, jakby cała wina spoczywała na Wójcie 

Jerzym Makowskim i jakby od Wójta zależało to, czy jednostka OSP Grzędzice otrzyma 

nowy samochód czy też nie. Przewodniczący powiedział, że w jego przekonaniu trzeba 

spojrzeć na to inaczej, ponieważ po stronie Wójta leży przygotowanie budżetu na następny 

rok i zabezpieczenie środków finansowych na wkład własny na ten samochód, natomiast Wójt 

nie jest decydentem czy gmina Stargard otrzyma samochód, bez względu na to, która 

by to jednostka nie była, czy to będą OSP Grzędzice, Żarowo, Sowno, Barzkowice czy też 

Pęzino. Kontynuując powiedział, że Wójt na pewno ze swojej strony wystąpi z inicjatywą, 

aby taki samochód mógł do nas trafić. Ponadto wyjaśnił, że nie można wszystkiego scedować 

na Wójta, ponieważ to nie Wójt podejmuje decyzje, tylko decyzje podejmuje dysponent 

środków, które są przekazywane na to zadanie. Przewodniczący dodał, że po naszej stronie 

jest zabezpieczenie wkładu własnego, a po stronie jednostek jest to, aby zabiegać o ten 

samochód i w należyty sposób uzasadnić wniosek. Przewodniczący powiedział, że Wójt nie 

jest przeciwnikiem straży, ponadto dodał, że nie spotkał się z nieprzychylnością albo negacją 

potrzeb jednostek, gdzie widać, że realizowane są zadania w większym bądź mniejszym 

wymiarze. Następnie dodał, że Wójt również jest członkiem OSP. Kontynuując 

Przewodniczący powiedział, że to radni uchwalają budżet, a Wójt przedstawia propozycje. 

Następnie dodał, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby zwiększyć środki na OSP i wskazać 
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źródło finansowania, np. na wymianę chociażby umundurowania we wszystkich jednostkach. 

Przewodniczący wyjaśnił, że to leży po stronie radnych. Podsumowując powiedział, 

że chciałby tylko podkreślić, iż nie chciałby, żeby obarczać Wójta winą za to wszystko co się 

tutaj dzieje. Ponadto dodał, że sama Radna stwierdziła że zaniedbania i może niskie nakłady 

na te jednostki, to się ciągnie od wielu lat.  

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że jak najbardziej Wójt jest decydentem. Następnie 

Radna zapytała, gdzie są działania i efekty działania od kilku miesięcy i co Wójt do tej pory 

zrobił? Kontynuując Radna powiedziała, że Wójt jest decydentem odnośnie rezerwy 

kryzysowej, ponieważ to nie Rada zgłasza, żeby uruchomić tę rezerwę, tylko Wójt. Ponadto 

Radna powiedziała, że Wójt jest decydentem pisząc wniosek ze wskazaniem np. OSP 

Grzędzice. Radna zapytała, dlaczego Wójt unika tej nazwy OSP Grzędzice, tylko 

ze wskazaniem, że jest zapotrzebowanie na nowy wóz. Radna powiedziała, że przecież 

Komendant Powiatowy musi wiedzieć i znać opinię Wójta, która jednostka jest w potrzebie, 

gdzie na terenie gminy jest potrzeba. Radna powiedziała, żeby traktować wszystkie jednostki 

jednakowo,  ponieważ Radni ściągnęli szatnię dla dzieci w Krąpielu, żeby zmodernizować 

remizę OSP Żarowo. Radna powiedziała, że nikomu nic nie chce ściągać żadnej inwestycji, 

tylko składa własne propozycje, podparte dowodami i materiałami. Radna zapytała, 

co jeszcze ma zrobić zarówno ona i strażacy, żeby zaczęto brać ich pod uwagę. Radna 

powiedziała, że to Wójt jest decydentem. Radna zapytała, dlaczego Wójt nie złoży wniosku 

w ramach Polskiego Ładu na OSP Grzędzice, wówczas zdaniem Radnej byłaby remiza i wóz 

strażacki.  

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że chciałby odnieść się do spotkań, które odbyły 

się w urzędzie zarówno z Komendantem Powiatowym, z Prezesem OSP Grzędzice, z druhami 

i wyjaśnił, że nikt nie weźmie na siebie odpowiedzialności za nowy wóz strażacki, jeżeli on 

nie będzie stał pod dachem gminnym. Następnie Wójt powiedział, że w lipcu, kiedy 

dowiedział się o popsutym samochodzie, a później jeszcze o wyniku ekspertyzy remizy, 

to w tym momencie pojawiła się możliwość pozyskania auta z Ińska. Wójt dodał, że robił 

wszystko, żeby to auto pozyskać. Następnie Wójt powiedział, że w ogóle nie wchodzi 

w rachubę w Grzędzicach wóz, który mógłby być wozem używanym i sprawnym do działań 

i to wybrzmiało na tych dwóch spotkaniach 9 listopada i 15 listopada, gdzie swoje argumenty 

przedstawiał również Komendant Powiatowej Straży Pożarnej. Wójt wyjaśnił, że za mienie 

gminne odpowiada Wójt, gdzie również odnośnie ewentualnego wstawienia wozu 

strażackiego pod czyjś dach, swoją opinię wyraził Komendant, że tego by nie zrobił. 

Podsumowując Wójt powiedział, że to nie jest tak, że nic nie było robione w tym zakresie, 

gdzie jeszcze raz powiedział, że chciał pozyskać auto z Ińska, jak trafiła informacja, że można 

będzie nabyć to auto w cenie, gdzie Gmina dysponowała takimi środkami. Wójt dodał, 

że od kilku miesięcy słyszy, że tylko i wyłącznie nowe auto i żadne inne nie wchodzi 

w rachubę. 

Radna Agnieszka Bieniek powiedziała, że Wójt stara się pozyskać używane auto i zapytała, 

gdzie Wójt je postawi? Następnie powiedziała, że Wójt nie chce nowego samochodu, 

gdzie w ocenie Radnej, to jest ta sama sytuacja. Radna powiedziała, że jak można się starać 

o pozyskanie używanego auta, gdzie Wójt go postawi, jeżeli nowego nie będzie, 

gdzie postawić. Radna dodała, że na nowy wóz strażacki mają rozwiązania podparte 

dokumentami, podparte firmami, które rozwiązywały takie problemy w innych gminach. 

Następnie powiedziała, że wszystko zostało wójtowi przedstawione. Radna powiedziała, 

że w jej opinii z odpowiedzi Wójta wynika, że nie chce pozyskać nowego wozu dla strażaków 

OSP w Grzędzicach. Radna zapytała, na jaki wóz Wójt składa zapotrzebowanie i do jakiej 

jednostki? Kontynuując Radna powiedziała, że na terenie gminy na razie wszystkie jednostki 

mają sprawne wozy, a OSP Grzędzice, która jest wpisana w krajowy system ratowniczo-

gaśniczy nie dość, że jest w sytuacji kryzysowej, to jest bez niczego i jeszcze stoją dwa 
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zepsute samochody. Radna zapytała, czy Wójt chce kolejny zepsuty samochód pozyskać? 

Następnie Radna dodała, że trzeba było przy pierwszej awarii pozyskiwać auto i na pewno 

strażacy by się zgodzili, ale nie teraz. Radna powiedziała, że OSP w Grzędzicach 

jest najbardziej potrzebującą jednostką, ponadto Radna dodała, że żal jej strażaków, a także 

innym komendantom, którzy patrzą, co się dzieje. Radna powiedziała, że Wójt 

jest decydentem i jej zdaniem Wójt powinien we wniosku wpisać OSP Grzędzice. 

Wobec wyczerpania dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak zamknął 

dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 

 

AD 22. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak ustalił termin zwołania XXXIII Sesji Rady 

Gminy Stargard na dzień 17 grudnia 2021 r. o godz. 10.00. Następnie Przewodniczący Rady 

odniósł się do posiedzenia wszystkich stałych Komisji Rady Gminy w sprawie budżetu 

i poprosił Przewodniczących o zwołanie tego posiedzenia w jednym terminie. 

 

AD 23. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Sebastian Janiak wobec wyczerpania porządku obrad 

podziękował wszystkim za udział i o godzinie 12.37 zamknął obrady XXXII Sesji Rady 

Gminy Stargard. 

Przewodniczący Rady Gminy 

Sebastian Janiak 

Protokołowała: 

Aleksandra Kowal 


